
 
 

VABLJENI K PODPORI ZA RAZPIS REFERENDUMA 
 
Spoštovani! 
 
SLS še vedno zbira izjave podpore za razpis naknadnega zakonodajnega referenduma za zaščito 
ozemeljske celovitosti Slovenije tako na kopnem kot na morju na stojnici v izteku Čopove ulice v Ljubljani 
s ciljem, da Slovenija ohrani teritorialni stik z mednarodnimi vodami ter ozemlje in morje, ki je bilo ob 
osamosvojitvi pod slovensko suverenostjo - med drugim celoten Piranski zaliv, zaselke na levem bregu 
Dragonje in ozemlje na levem bregu Mure pri Hotizi. 
 
Čas je, da se slovenski narod prebudi in se zave svoje prvobitnosti, korenin narodne zavednosti. Oddajte 
svoj glas za slovenski narod in njegovo zgodovinsko dokazano ozemeljsko celovitost. 
 
Svojo podporo Slovenski ljudski stranki pri zbiranju podpisov za izvedbo naknadnega zakonodajnega 
referenduma pa lahko izrazite tako, da izpolnjen obrazec, ki ga najdete na tej povezavi, pošljete na 
elektronski naslov sls@sls.si ali po navadni pošti na naslov: Slovenska ljudska stranka, Beethovnova 4, 
1000 Ljubljana. 
 
Vsem, ki ste svojo podporo že izrekli, se ponovno najlepše zahvaljujemo. 
Tajništvo SLS 
 

VABILO H GLASOVANJU 

Predsednik SLS mag. Radovan Žerjav se je v akciji revije Obrazi »Politični obraz leta 2009« uvrstil med 
deset finalistov – politikov, ki so po mnenju bralk in bralcev revije obrazi najbolj zaznamovali slovensko 
politično prizorišče. Ostali finalisti so Janez Janša, Zmago Jelinčič, Katarina Kresal, Matej Lahovnik, 
Ljudmila Novak, Borut Pahor, Danilo Türk, Jernej Vrtovec in Samuel Žbogar. 
Za predsednika SLS mag. Radovana Žerjava lahko glasujete do 1. novembra 2009, in sicer na dva načina: 
- preko dopisnic ali kuponov, objavljenih v revijah OBRAZI, JANA, STOP, LADY, ANJA, NAŠA ŽENA in 
LEPA&ZDRAVA), ki jih nalepite na dopisnico in pošljete na naslov: 
Delo Revije, d. d. 
uredništvo revije Obrazi 
Dunajska 5 
1509 Ljubljana  
s pripisom »Politični obraz leta 2009«; 
 
- prek SMS sporočila, v katerega vpišete ključno besedo POLITIK ime predlaganega  kandidata (torej 
POLITIK Radovan Žerjav) in pošljete na številko 6767. A pri tem naj vas opozorimo na stroške takšnega 
načina glasovanja: cena poslanega sporočila je po ceniku vašega operaterja. Cena prejetega SMS 
sporočila pa je 0,99 EUR in vključuje DDV. S sodelovanjem v storitvi uporabnik postane član storitve KLUB, 
ki je tedenska storitev po ceni 2,49 EUR. Uporabnik tedensko prejema sms (ali wap-push) z bogato 
mobilno vsebino in bonus točkami. Odjava od storitve KLUB:  pošlji sms KLUB STOP na 6767. 

 
VABLJENI H GLASOVANJU! 

 

Spoštovane predsednice, spoštovani predsedniki, članice, člani! 
 

Slovenska ljudska stranka se je po več letih konstruktivnega delovanja v koaliciji ta mandat odločila za 
delo v opoziciji. V tej vlogi smo odvisni predvsem od dela in aktivnosti poslancev, zato je vloga poslancev 
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in poslanske skupine zelo pomembna. Poslanci smo najbolj izpostavljeni glasniki naših idej in 
programskih usmeritev. 

Poslanci se v okviru svojega dela v Državnem zboru RS: 

A. Odzivamo na zakonodajne predloge in rešitve vlade oz. drugih predlagateljev: 

- zavzemamo stališča do zakonodajnih predlogov in pobud Vlade RS in drugih predlagateljev; 

- sodelujemo v razpravah na sejah delovnih teles in Državnega zbora RS; 

- vlagamo predloge amandmajev (sprememb) k predlaganim zakonom in drugim aktom. 

B. Delujemo proaktivno: 

- postavljamo poslanska vprašanja in dajemo poslanske pobude ministrom in predsedniku vlade;  

- v proceduro DZ RS lahko posredujemo predloge zakonov in drugih aktov. 

V okviru omenjenega delovanja bi vas radi še posebej opozorili na možnost postavljanja poslanskih 
vprašanj in pobud. Poslanska vprašanja in pobude so pomembno orodje, saj omogočajo pridobitev 
neposrednega in javnega (pisnega ali ustnega) odgovora na konkretna vprašanja in težave. 

V pripravo vprašanj in pobud bi želeli vključiti tudi vas, posameznike, lokalne odbore in lokalne skupnosti. 
Ministri in ministrice so dolžni pisno odgovoriti poslancem na vsako še tako ozko in specifično pisno 
poslansko vprašanje ali pobudo. Najsi gre za individualni problem posameznika ali pa širši problem 
lokalne skupnosti, pomembno je le, da je kakor koli povezano z delom državnih organov. Število pisnih 
vprašanj in pobud tudi ni omejeno; torej jih poslanec lahko postavi tudi deset na dan, če ima le dovolj 
predlogov. 

Zagotovo bi vam v vašem političnem ali pa čisto osebnem življenju zelo prav prišel kakšen takšen uraden 
odgovor ministra ali ministrice na zapažene težave. V marsikaterem primeru bi to lahko bila tudi dobra 
podlaga za vaše politično delo v občini, sploh če bi jo znali ustrezno podkrepiti s promocijo v vaših lokalnih 
medijih. 

Pozivamo vas, da nam v Poslansko skupino SLS na e-naslov ales.vehar@dz-rs.si ali pa na Tajništvo 
stranke na naslov sls@sls.si pošljete vaše predloge vprašanj in pobud. Poslanci jih bomo posredovali 
pristojnim ministrom ali ministricam, ki so dolžni odgovore podati v roku enega meseca. Odgovore vam 
bomo seveda posredovali takoj, ko bo to možno. 

 
S spoštovanjem, 
Jakob Presečnik, vodja Poslanske skupine SLS 

 
NAPOVEDNIK DOGODKOV ZA TEDEN OD 9. 10. DO 
16. 10. 2009 
 
Sobota, 10. oktober 2009: 

 ob 9. uri dan odprtih vrat Državnega zbora RS 
 ob 19. uri na Logu v bližini bara Mlinček »Prikaz starega običaja ličkanja koruze« 
 

Nedelja, 11. oktober 2009: 
 6. VSESLOVENSKI SHOD KMETOV NA PONIKVI  

- začetek ob 12. uri v cerkvi sv. Martina na Ponikvi, kjer bo mašo daroval nadškof msgr. 
prof. dr. Anton Stres; 

- ob 14.30 svečana akademija pred rojstno hišo blaženega Antona Martina Slomška na 
Slomu 

 
Ponedeljek, 12. oktober 2009: 

 ob 9. uri 7. nujna seja Odbora DZ RS za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano, katerega predsednik 
je poslanec SLS Franc Bogovič 

 ob 13. uri 1. javna predstavitev mnenj o predlogu Družinskega zakonika na seji Odbora DZ RS za 
delo, družino, socialne zadeve in invalide, katerega član je vodja Poslanske skupine SLS Jakob 
Presečnik  

 ob 14. uri 29. seja Komisije DS RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katere član je 
državni svetnik SLS Darko Fras 
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Torek, 13. oktober 2009:  
 ob 13. uri 7. nujna seja Odbora DZ RS za zdravstvo, katerega član je vodja Poslanske skupine SLS 

Jakob Presečnik 
 ob 13. uri 22. nujna seja Odbora DZ RS za notranjo politiko, javno upravo in pravosodje, katerega 

član je poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 16.30. uri delovno srečanje RO Ljubljana, v prostorih SLS, Beethovnova ulica 4, Ljubljana 
 ob 17. uri 4. nujna seja Odbora DZ RS za okolje in prostor, katerega član je predsednik SLS in 

poslanec mag. Radovan Žerjav 
 ob 17. uri 4. nujna seja Komisije DZ RS za nadzor obveščevalnih in varnostnih služb, katere član 

je poslanec SLS Gvido Kres 
 

Sreda, 14. oktober 2009: 
 ob 9. uri 6. nujna seja Odbora DZ RS za kulturo, šolstvo, šport in mladino, katerega član je 

poslanec SLS Janez Ribič 
 ob 9. uri 8. redna seja Komisije DZ RS po Zakonu o preprečevanju korupcije, katere član je 

poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 13. uri 8. redna seja Komisije DZ RS za narodni skupnosti, katere član je predsednik SLS in 

poslanec mag. Radovan Žerjav 
 ob 13. uri 8. nujna seja Odbora DZ RS za promet, katerega član je poslanec SLS Janez Ribič 
 ob 14. uri 21. seja Komisije DS RS za gospodarstvo, obrt, turizem in finance, katere član je 

državni svetnik SLS Peter Vrisk 
 ob 17. uri 8. nujna seja Odbora DZ RS za obrambo, katerega član je poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 18. uri IO Nove generacije, v prostorih SLS, Beethovnova ulica 4, Ljubljana 
 

Četrtek, 15. oktober 2009:  
 ob 9. uri 19. redna seja Odbora DZ RS za zunanjo politiko, katerega član je vodja Poslanske 

skupine SLS Jakob Presečnik 
 ob 9. uri 11. redna seja Mandatno-volilne komisije DZ RS, katere član je vodja Poslanske skupine 

SLS Jakob Presečnik 
 ob 13. uri 8. nujna seja Komisije DZ RS za odnose s Slovenci v zamejstvu in po svetu, katere 

podpredsednik je poslanec SLS Gvido Kres 
 ob 13. uri 6. nujna seja Odbora DZ RS za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, katerega član 

je poslanec SLS Franc Bogovič 
 ob 17. uri 9. nujna seja Odbora DZ RS za gospodarstvo, katerega član je poslanec SLS Franc 

Bogovič 
 ob 17. uri 3. nujna seja Odbora DZ RS za visoko šolstvo, znanost in tehnološki razvoj, katerega 

član je predsednik SLS in poslanec mag. Radovan Žerjav 
 ob 20. uri delovno srečanje RO Maribor, v prostorih OO SLS Maribor, Grajska ulica 7, Maribor 
 

Petek, 16. oktober 2009:  
 ob 9. uri 13. nujna seja Odbora DZ RS za delo, družino, socialne zadeve in invalide, katerega član 

je vodja Poslanske skupine SLS Jakob Presečnik 
 ob 13. uri 8. nujna seja Komisije DZ RS za nadzor javnih financ, katere član je poslanec SLS Janez 

Ribič 
 ob 13. uri 1. nujna seja Komisije DZ RS za peticije ter za človekove pravice in enake možnosti, 

katere član je poslanec SLS Franc Bogovič 
 ob 16.30. uri delovno srečanje RO Prekmurje, na sedežu RO SLS Prekmurje, A. Novaka 17, 

Murska Sobota 
 

SLS O NOTRANJE- IN ZUNANJEPOLITIČNIH TEMAH 
 
SLS: NA REFERENDUMU NAJ BO TUDI VPRAŠANJE: ALI STE ZA TO, DA SLOVENIJA PODPRE VSTOP 
HRVAŠKE V EU POD POGOJEM, DA SE HRVAŠKA UMAKNE S SLOVENSKEGA OZEMLJA IN MORJA, IN DA 
SLOVENIJA OHRANI TERITORIALNI STIK Z ODPRTIM MORJEM? 
 
Ljudje naj na referendumu povedo, kakšno rešitev podpirajo. 
SLS predlaga, da se ob referendumu o arbitražnem sporazumu o meji s Hrvaško državljanom zastavi tudi 
vprašanje: »Ali ste za to, da Slovenija podpre vstop Hrvaške v EU pod pogojem, da se Hrvaška umakne s 
slovenskega ozemlja in morja, in da Slovenija ohrani teritorialni stik z odprtim morjem?«. 



SLS z zadovoljstvom ugotavlja, da se krepi podpora za 
referendumsko zavrnitev škodljivega arbitražnega 
sporazuma. Ob podpori poslancev SDS bi imeli okoli 40 
poslanskih podpisov in bi tako več kot zadostili pogojem za 
razpis referenduma, to je trideset podpisov poslancev. 
Zbiranje 40.000 podpisov državljanov v tem primeru ne bi 
bilo potrebno. SLS upa, da bo do dogovora prišlo že v 
prihodnjih dneh, saj bi v tem primeru vsa opozicija lahko 
svojo energijo enotno usmerila v pripravo na referendum in 
seznanjanje javnosti o škodljivosti ter usodnih posledicah 
sprejetja arbitražnega sporazuma o meji s Hrvaško v sedanji 
obliki. 

SLS želi, da poleg zavrnitve sedanjega predloga arbitražnega 
sporazuma o meji s Hrvaško ljudje na referendumu tudi 

povedo, kakšno rešitev podpirajo. Zato SLS predlaga, da bi hkrati z naknadnim zakonodajnim 
referendumom potekal še posvetovali referendum z vprašanjem: »Ali ste za to, da Slovenija podpre vstop 
Hrvaške v EU pod pogojem, da se Hrvaška umakne s slovenskega ozemlja in morja, in da Slovenija ohrani 
teritorialni stik z odprtim morjem?«. Po slovenski zakonodaji tak referendum lahko zahteva le Državni 
zbor RS z večino poslancev, zato bo Poslanska skupina SLS vložila ustrezno pobudo v Državni zbor RS. Ta 
posvetovalni referendum, ki bi potekal skupaj z naknadnim zakonodajnim referendumom o arbitražnem 
sporazumu o meji s Hrvaško, bi slovenski volilni upravičenci pravočasno dali jasno sporočilo tako 
slovenski kot hrvaški, evropski in svetovni politiki ter javnosti, pod kakšnimi pogoji bo Slovenija ob koncu 
hrvaških pristopnih pogajanj podprla vstop Hrvaške v EU.  
Ob zavračanju sedanjega predloga arbitražnega sporazuma o meji s Hrvaško s strani celotne opozicije in 
večine strokovne javnosti SLS poziva slovensko vlado, naj razmisli o smiselnosti nadaljnjega vztrajanja pri 
takem sporazumu. Obenem SLS predlaga, da se na pogovoru predsednikov vseh parlamentarnih 
političnih strank ob prisotnosti zainteresirane strokovne javnosti poskuša doseči dogovor o obeh 
referendumskih vsebinah, torej o arbitražnem sporazumu o meji s Hrvaško ter o slovenskih pogojih za 
podporo hrvaškemu vstopu v EU. Tak predlog SLS daje v prepričanju, da bi moral biti skupni cilj odgovorne 
slovenske politike, da se o tako pomembnem vprašanju, kot je ohranitev celovitosti slovenskega ozemlja 
tako na kopnem kot na morju in ohranitev teritorialnega stika Slovenije z odprtim morjem oz. 
mednarodnimi vodami, lahko vsi slovenski državljani, in to pravočasno, izjasnijo na referendumu. 

 
MNENJE PS SLS GLEDE PREDLOGA SKLEPA O ZAHTEVI DRŽAVNEGA ZBORA RS NA 14. IZREDNI SEJI DZ 
RS 

 

Na 14. izredni seji Državnega zbora RS v ponedeljek, 5. 
oktobra 2009, je poslanec SLS Gvido Kres predstavil 
mnenje PS SLS glede predloga Sklepa o zahtevi Državnega 
zbora RS, da Ustavno sodišče RS presodi, ali bi z odložitvijo 
uveljavitve Zakona o spremembah in dopolnitvah Zakona o 
sistemu plač v javnem sektorju in Zakona o spremembah 
in dopolnitvah Zakona o sodniški službi ali zaradi njune 
zavrnitve na referendumih lahko nastale protiustavne 
posledice. 

V Poslanski skupini SLS smo že ob obravnavi Zakona o 
sistemu plač v javnem sektorju podali mnenje, da bi dvig 

plač razmerja v plačnem sistemu javnega sektorja poslabšal in ne uskladil, kot naroča ustavna odločba. 
Razmerja bi se torej še dodatno poslabšala ob dejstvu, da namerava vlada dodatno znižati druge plače v 
javnem sektorju, predvsem uslužbencev, ki ob tem nimajo zagotovljenih trajnih mandatov kot sodniki. 
Strinjamo se s predlagateljem zahteve za razpis referenduma, da bo prišlo do drastičnih nesorazmerij 
med sodniškimi plačami, zdravniškimi plačami in plačami univerzitetnih profesorjev. Povzročeno bo torej 
veliko nezadovoljstvo pri drugih poklicnih skupinah v javnem sektorju in posledično se lahko vsuje plaz 
upravičenih zahtev v javnem sektorju.  

Sindikati javnega sektorja celo trdijo, da se vlada z njimi ni posvetovala o predlaganih rešitvah, in da se z 
nekaterimi sploh ne strinjajo. Na drugi strani pa sodni svet podpira predlog sprememb, kar potrjuje, da se 
je Vlada RS glede uvajanja dinamike sprememb posvetovala s pravosodnimi funkcionarji. Sprašujemo se, 
ali so pravosodni funkcionarji več vredni kot ostali v javnem sektorju, ki prav tako delajo pošteno, njihovih 
zahtev pa ni javno slišati. Zadnje dni pa so v javnost prišle novice, da številni sodniki celo tožijo državo za 



prenizka izplačila plač. Vse skupaj je precej nenavadno, in očitno nekateri pozabljajo, da smo v tem času 
globoko v krizi, da se gospodarstvo bori za preživetje in da se prilivi v proračun enormno manjšajo. 

Je že res, da je treba spoštovati in izvrševati odločbe ustavnega sodišča. Ampak, naj poudarim - vse 
odločbe Ustavnega sodišča RS! 

Je pa res tudi to, da so sodniki že tako v privilegiranem položaju in praktično edini, ki imajo trajni mandat 
in tako tudi trajno zagotovljeno službo in socialno varnost. In res je tudi to, kar sem že povedal, da časi 
pač niso primerni za zviševanje plač, medtem ko tisoči po državi izgubljajo službe in živijo na robu obupa 
in socialne varnosti. 

V Poslanski skupini SLS se zavedamo tudi, da je treba spoštovati ustavno načelo neodvisnosti sodne veje 
oblasti, zato smo vedno prisluhnili predlogom za njihovo bolj učinkovito delo, po načelu: za pošteno delo 
pošteno plačilo! Vendar po naše zakon, ki je bil sprejet na zadnji seji, te garancije ne daje. Menimo, da 
rešitve ne bodo izboljšale učinkovitosti dela sodišč, saj se stimulacijski dejavniki za opravljeno delo, 
uvedeni v prejšnjem sistemu plač, prelivajo v višje fiksne plače. Zaradi teh sprememb ni nobene 
garancije, da bo manj korupcije in da bo zato kakšen zločinec bolj hitro odšel v zapor. 

Kar se tiče referenduma, smo v Poslanski skupini SLS sicer mnenja, da bi moral ta biti rezerviran za 
izjemno pomembne, državotvorne teme in teme, ki vplivajo na suverenost in celovitost države. Sodniške 
plače to zagotovo niso. Menimo pa tudi, da bi se morale zadeve prej urediti tako, da zahteva za razpis 
referenduma sploh ne bi bila potrebna.  

Predlaganega sklepa zagotovo ne bomo podprli, saj ne moremo podpirati omejevanja pravice do 
referenduma oziroma do tega, da se o neki temi izjasni celotno ljudstvo. 

 
POSLANEC SLS GVIDO KRES: POKLIC POLICISTA NAJ OSTANE ZNOTRAJ SISTEMA PLAČ JAVNIH 
USLUŽBENCEV 
 

 

Poslanec SLS in član Odbora Državnega zbora RS za notranjo politiko in 
pravosodje Gvido Kres je v odzivu na poziv sindikata policistov k 
opozorilnemu protestu poudaril, da morajo tudi policisti razumeti, da 
mora v času gospodarsko-finančne krize javni sektor deliti usodo z 
gospodarskim in zategniti pas. »V SLS se zavedamo posebnih okoliščin, 
v katerih delajo policisti in zato tudi podpiramo reorganizacijo slovenske 
policije. Ta naj gre predvsem v smeri večje učinkovitosti že 
razpoložljivega kadra, kar bi zagotovo pripomoglo tudi k racionalizaciji 
delovanja in stroškov,« je ob tem povedal Kres in še poudaril, da ob 
zavedanju, kako specifične so okoliščine dela policistov, to vendarle ne 
more biti razlog, da bi bil ta poklic izločen iz sistema plač javnih 
uslužbencev, kot je danes predlagalo vodstvo Sindikata policistov 
Slovenije. »Ob tej predpostavki se namreč takoj pojavi kup problemov in 
nerešenih vprašanj. Namreč, javni uslužbenci so vsi, ki so plačani iz 
javnih financ – in od kod torej bi potem bili financirani policisti – iz 
zasebnega sektorja? In če bi temu bilo tako, kako bi potem zagotavljali 
neodvisnost in preglednost policijskega dela? Tudi zaradi tega v SLS 
take predloge zavračamo.« 

»K boljšemu položaju policijskega poklica bi gotovo pripomogla tudi 
enotnost v sindikalnih vrstah policistov, ki sedaj z dvema delujočima 
policijskima sindikatoma gotovo ne dosega ciljev tako učinkovito, kot bi 
si želeli policisti,« je še prepričan Gvido Kres. 

Sicer pa v SLS menimo, da je v današnjih razmerah seveda pričakovati 
plaz stavk, do česar imajo pravico predstavniki vseh poklicev, a se je 
obenem vendarle treba zavedati, da v času recesije manevrskega 
prostora ni veliko. »Tu Vlada RS ni znala na pravi način predstaviti 
razmer, ki vladajo v gospodarstvu in posledično seveda tudi v javnem 
sektorju. V teh okoliščinah ne sme prihajati do nikakršnega 
selekcionizma – ko je kriza, je kriza za vse,« je še povedal poslanec SLS 
Gvido Kres. »Vlada bi morala najprej imeti jasno strategijo ukrepanja – 
predvsem v smislu, kot že ves čas poudarjamo v SLS, racionalizacije 
javnih odhodkov, nato pa seveda tudi pojasniti, da so nekateri ukrepi in 
rešitve zgolj začasni, zgolj do umiritve in izboljšanja gospodarskih 
razmer,« je še predlagal Kres. 

 



VODJA PS SLS JAKOB PRESEČNIK: »PRAVICE OTROKA VEDNO NA PRVO MESTO!« 
 

 

V ponedeljek, 5. oktobra 2009, ob uvodnem dnevu v Teden otroka v 
Slovenski ljudski stranki pozdravljamo določene premike k 
izboljšanju pravic otrok, ki jih v določenih delih prinaša tudi nov 
predlog Družinskega zakonika, ki je trenutno v javni razpravi. »Čeprav 
predlog zakonika v nekaterih delih podaja nesprejemljive rešitve in 
ima pomanjkljivosti, pa podpiramo osnovni cilj, da v središče 
oblikovanja določil postavi otroka, saj se morajo pravice otrok in 
mladine kot najšibkejših članov družbe učinkovito zaščititi in urejati. 
Predvsem je treba otroke zaščititi v primerih, ko pride do sodnih 
postopkov in obravnav v zvezi s skrbništvom, ipd. ...«, poudarja vodja 
PS SLS Jakob Presečnik. Te je treba po njegovem prepričanju močno 
skrajšati, saj si le stežka predstavljamo, kako travmatični so ti 
procesi za otroka. Presečnik je izrazil tudi zaskrbljenost, da sistem 
izplačevanja preživnin v praksi še ne deluje optimalno, tako kot je 
standard v razvitih državah. Tudi izrecna prepoved telesnega 
kaznovanja otrok prihaja v veljavo leta prepozno, čeprav to določa 
Konvencija OZN o otrokovih pravicah že dvajset let. 

»Osnovnih otrokovih pravic ne smemo zapostavljati na račun 
nekaterih pravic posameznih skupin, zato otrok nikoli ne sme biti 
samo objekt odločanja. Vsak otrok ima namreč pravico živeti v 
naravni družinski skupnosti, ki je temeljna celica demokratične 
družbe,« je še dodal Presečnik. 

Zato SLS razmišljanje o omogočanju posvojitev otrok istospolnih 
partnerjev vidi predvsem kot grobo kršitev pravice otroka do 
naravnega družbenega okolja. Temelj družine sta namreč ženska in 
moški, otrok pa za svoj razvoj potrebuje očeta in mater, moško in 
žensko vzgojno dimenzijo. Primeri, ko otrok zaradi okoliščin ne more 
biti deležen vzgoje očeta in matere, ne smejo biti razlog za 
manipulacijo s temeljnimi dejstvi. Sklicevanje na diskriminacijo po 
spolni usmeritvi partnerjev ne more biti opravičilo za zapostavljanje 
otroških potreb. 

»V SLS podpiramo družino in zakonsko zvezo in smo za pozitivno 
diskriminacijo družine kot temeljne družbene skupine, v kateri otroci 
najbolj naravno pridobijo življenjsko pomembne vrednote, izkušnje in 
znanja,« poudarja vodja PS SLS in član Odbora Državnega zbora RS 
za delo, družino, socialne zadeve ter invalide Jakob Presečnik ter 
zaključi: »ravno tako pa si prizadevamo za promocijo zakonske zveze 
in družine kot vrednote, saj je trdna družina osnova za moralni, 
sociološki, kulturni, gospodarski in politični razvoj ter za obstoj 
slovenskega naroda.« 

 
POSLANEC SLS FRANC PUKŠIČ: V TEJ KOALICIJI NE VELJA MOČ ARGUMENTA, AMPAK SAMO MOČ 
GLASOVALNEGA STROJA 
 



 

Odbor Državnega zbora RS za kulturo, šolstvo, šport in mladino je na 
11. redni seji v torek, 6. oktobra 2009, zavrnil predlog Zakona o 
spremembah in dopolnitvah Zakona o organizaciji in financiranju 
vzgoje in izobraževanja, ki ga je v obravnavo predložil poslanec SLS 
Franc Pukšič. Namen vloženih sprememb in dopolnitvah Zakona o 
organizaciji in financiranju vzgoje in izobraževanja je zaščita delavcev 
v vzgoji in izobraževanju s končano višješolsko izobrazbo, ki so jim 
bile zaradi nejasnih zakonskih določb kršene pravice. Tudi 
spremembe in dopolnitve Zakona o organizaciji in financiranju vzgoje 
in izobraževanja, ki jih je letos predlagala Vlada RS in so jih poslanci 
Državnega zbora RS sprejeli v mesecu juliju 2009, niso odpravile 
omenjenih neenakosti. 

Ob uveljavitvi ZOFVI marca 1996 se je predpisana izobrazba za 
strokovne delavce v vrtcih in šolah praviloma zviševala. Zviševanje 
izobrazbene ravni zaposlenih v vrtcih in šolah je bilo utemeljeno na 
pričakovanju, da takšna izobrazba zagotavlja višjo kakovost vzgojno-
izobraževalnega procesa, saj sama po sebi predstavlja višje 
kompetence izvajalcev vzgojno- izobraževalnega procesa. 
Najobsežnejše premike je nova zakonska ureditev prinesla na 
področju predšolske vzgoje in osnovnošolskega izobraževanja, 
deloma pa tudi na področju srednjega poklicnega izobraževanja. 
Nova šolska zakonodaja je seveda prizadela precejšen del strokovnih 
delavcev, ki niso izpolnjevali pogojev po novem zakonu, so pa do 
uveljavitve zakona izpolnjevali vse pogoje. Te delavce je ZOFVI v 
prehodnem režimu zaščitil tako, da so še naprej lahko delali v vzgoji 
in izobraževanju, čeprav niso izpolnjevali pogojev glede izobrazbe (če 
so izpolnjevali vse druge pogoje). 

V praksi se je ta zaščitna norma sicer uveljavila, vendar se je 
povezovala z neprekinjenim delovnim razmerjem. V primeru, da je 
delavec z enim delodajalcem prekinil delovno razmerje in ga hotel 
skleniti z drugim, se je v posameznih primerih postavljal dvom, ali tak 
delavec še lahko opravlja vzgojno-izobraževalno delo pod enakimi 
pogoji ali pa zanj zaščitna norma pravzaprav ne velja. Z novelo ZOFVI 
iz leta 2008 je bil sicer v 42. členu opravljen poskus, da bi se 
zagotovila zaščita na celotnem področju vzgoje in izobraževanja, 
vendar v praksi ni zaživela. 

Z letošnjo spremembo ZOFVI je bilo določeno, da trimesečna ali 
krajša prekinitev ne pomeni prekinitve neprekinjenega opravljanja 
dela na področju vzgoje in izobraževanja, s to določbo pa ni urejena 
zaščita delavcev v vzgoji in izobraževanju s končano višješolsko 
izobrazbo. 

Po zavrnitvi zakona je poslanec Franc Pukšič povedal: "Razočaran 
sem in ne morem verjeti, da se lahko koalicija tako ravnodušno 
obnaša do učiteljev s višješolsko izobrazbo, ki so učili tudi nas. 
Vsekakor veljavni zakon ne ščiti učiteljev z višješolsko izobrazbo. V 
primeru prekinitve, daljše od 90 dni, ti učitelji izgubijo možnost 
zaposlitve v vzgoji in izobraževanju in tudi niso enakovredno 
obravnavani pri določanju trajnih viškov. Prepričan sem, da je treba 
učiteljem z višješolsko izobrazbo s temi spremembami povrniti 
človeško in strokovno dostojanstvo, vendar je koalicija temu 
nasprotovala brez argumentov. Vemo pa, da v tej koaliciji ne velja 
moč argumenta, ampak samo moč glasovalnega stroja." 

 
POSLANEC SLS JANEZ RIBIČ: POBUDA SLS ZA UREDITEV PODROČJA POGREBNE DEJAVNOSTI 
ZAVRNJENA, A KLJUB TEMU SPODBUDA ZA SPREMEMBE 
 



 

V PS SLS so v sodelovanju s Skupnostjo občin Slovenije pripravili in 
vložili v zakonodajni postopek predlog Zakona o pogrebni dejavnosti 
in upravljanju s pokopališči, ker je veljavna zakonodaja na tem 
področju že zelo zastarela. Njihov dober namen za ureditev tega 
področja je bil v sredo, 7. oktobra 2009, na Odboru Državnega zbora 
RS za gospodarstvo zavrnjen kot neprimeren za nadaljnjo obravnavo. 

Predlagatelj zakona, poslanec SLS, Janez Ribič ob tem pravi, da niti 
ni presenečen nad mnenjem Vlade RS, ki kot vedno tudi tokrat 
nasprotuje rešitvam, ki jih je pripravila opozicijska stranka oziroma 
predlogu zakona, ki ga v proceduro vloži opozicijski poslanec. »Tu se 
pojavlja tudi določeno nerazumevanje problematike, ki je najbolj 
prisotna na podeželju in je morda nekateri iz večjih mest niti ne 
zaznavajo,« je ob tem opozoril Ribič in nadaljeval: »Medtem ko moj 
predlog predvideva, da bi bile osnovne oziroma minimalne pogrebne 
storitve predmet gospodarske javne službe, pa Ministrstvo za 
gospodarstvo predlaga, da se pogrebna dejavnost opravlja kot 
regulirana gospodarska dejavnost na trgu. A naj poudarim, da samo 
odprtje trga na tem področju še ne bo rešilo problema. Zato upam, 
da bo ministrstvo v svoj predlog zakona vključilo dobre rešitve tudi iz 
mojega predloga.« 

Sicer pa smo v SLS zadovoljni, da nam je uspelo vzpodbuditi Vlado 
RS oziroma Ministrstvo za gospodarstvo, da končno pripravita in 
vložita v zakonodajno obravnavo že dalj časa napovedovan predlog 
zakona, ki ureja to tematiko. 

 
SLS: ŽUPANI V DRŽAVNEM ZBORU RS SO JAMSTVO, DA SO LJUDJE IN NJIHOVE LOKALNE TEŽAVE SLIŠANE 
IN ZASTOPANE NA NACIONALNI RAVNI 
 

Namesto decentralizacije Vlada RS krepi centralizacijo 

Ob aktualni javni razpravi o nezdružljivosti županske in poslanske funkcije, ki je bila obravnava že v 
prejšnjih mandatih Državnega zbora RS, želi SLS opozoriti na nekaj dejstev. SLS se sicer strinja, da 
obstoječa ureditev združljivosti poslanske in županske funkcije ni najbolj optimalna, a poudarja, da je v 
danih okoliščinah, ko v Ustavi RS zapisana druga raven lokalne samouprave žal še vedno ni vzpostavljena, 
ta nujna. Trenutna Vlada RS ni doslej naredila ničesar v smeri decentralizacije Slovenije in skladnega 
regionalnega razvoja, še več – zdi se, da počne ravno nasprotno in krepi centralizacijo Slovenije. Zato SLS 
opozarja, da so župani, ki so obenem tudi poslanci Državnega zbora Republike Slovenije, jamstvo, da 
bodo tudi ljudje in njihove lokalne težave slišane ter zastopane na nacionalni ravni.  

Poslanec SLS Franc Bogovič ob neobstoju vmesne ravni lokalne samouprave - torej pokrajin kot vezi med 
državno in lokalno upravo, meni, da so poslanci in župani ena izmed bolj učinkovitih vezi med tema 
ravnema, še posebej, ob upoštevanju šibke vloge Državnega sveta RS. »Poslanci, ki so obenem tudi 
župani, so torej zaradi podrobnega poznavanja problematike na lokalni ravni nujni, imajo pa predlagatelji 
sprememb tega zakona moj glas dan po uvedbi pokrajin v Sloveniji,« še pravi Bogovič. 

Poslanec SLS Franc Pukšič pa se čudi pozabljivosti koalicije, da so v naši državi potrebne regije in poštena 
delitev sredstev, da ne bi regije izven Ljubljane več živele zgolj od drobtinic. Po njegovem prepričanju je cilj 
koalicijskega predloga zakona omejevati uspešne župane pri njihovem trudu in zavzemanju za 
enakomeren razvoj Slovenije. 

Poslanci, ki so obenem župani, dobro poznajo problematiko lokalne skupnosti in težav, s katerimi se 
ljudje srečujejo v lokalnih okoljih, ter posledično lahko pri svojem delu v Državnem zboru RS tudi 
zastopajo interese, ki so skupni vsem lokalnim skupnostim. SLS opozarja, da v primeru, ko v Državnem 
zboru RS ne bi bilo nobenega župana, bi ta pri svojem delu zagotovo sprejel marsikatero odločitev, ki bi 
bila v nasprotju z interesi lokalnih skupnosti. Že sedanje izkušnje so pokazale, da so ravno tisti poslanci, ki 
so tudi župani, pogosto opozarjali na take rešitve v predlogih zakonov, ki pomenijo nevarnost za 
nazadovanje občin. Pri tem pa SLS odločno nasprotuje ravnanjem, ko bi posamezen župan kot poslanec 
deloval izključno v interesu svoje lastne občine.  

 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: ALI NAS ZGODOVINA RES NI NIČESAR NAUČILA? 
 



 

Ob 10. oktobru, obletnici Koroškega plebiscita, ko smo Slovenci leta 
1920 izgubili velik del ozemlja, se v SLS sprašujemo, zakaj se mora 
neprijetna zgodovina vseskozi ponavljati. Podobno smo kasneje 
izgubili tudi Trst in nekatera bližnja območja večinoma zaradi 
interesov večjih narodov in koristi drugih. Ob tem predsednik SLS 
mag. Radovan Žerjav opozarja: »Tretja stopnja izgubljanja ozemlja se 
dogaja prav v teh dneh, ko Vlada RS nadaljuje aktivnosti za 
parafiranje arbitražnega sporazuma, ki bo Slovenijo skoraj zagotovo 
prikrajšal za nekaj njenega ozemlja. Tudi v tem primeru bomo očitno 
bolj kot pred sogovornikom popustili pod pritiski tretje strani, v tem 
primeru Evropske unije, ki na takšne spore gleda kot na oviro do 
njenega cilja –  nadaljnje širitve.«  

Kot je videti iz zgodovine, so nekatera slovenska ozemlja za vedno 
izgubljena in kot vemo, je vsaj v primeru Koroškega plebiscita veliko 
vlogo odigrala spretna taktika prepričevanja, kako bo ljudem veliko 
bolje pod avstrijsko državo. »Takrat so ljudje oblasti verjeli in ne 
morem si kaj, da se ne bi vprašal, če ne poteka tak proces v Sloveniji 
tudi sedaj – ko aktualna oblast zagotavlja ljudem eno, v resnici pa 
ve, da se bo zgodilo nekaj popolnoma drugega,« se sprašuje mag. 
Radovan Žerjav. Na tem mestu se lahko vprašamo, kakšno mnenje 
bodo imeli o nas naši zanamci, ko Slovenija ne bo več pomorska 
država, ne bo imela zagotovljenega izhoda na odprto morje in bo 
zaradi tega  izgubila svoj ugoden strateški položaj. 

»Zaradi tega bomo v SLS še naprej vztrajali pri tem, da se Sklep 
Državnega zbora RS o zaščiti slovenskih nacionalnih interesov ne 
sme kršiti oz. razveljaviti in bomo za to uporabili vsa možna in 
dovoljena sredstva,« je še povedal predsednik SLS mag. Radovan 
Žerjav. 

10. oktobra 1920 je Avstrija z agresivno nacionalno propagando 
povsem legitimno izkoristila pasivnost tedanjih jugoslovanskih 
oblasti in s plebiscitom dosegla priključitev znatnega dela ozemlja, 
čeprav je po popisu leta 1910 na tem ozemlju živelo kar 70 
odstotkov slovensko govorečega prebivalstva. To je bil tudi začetek 
izrivanja slovenstva s tega območja. Še več, tudi danes za slovensko 
manjšino ni ustrezno poskrbljeno, čeprav Avstrijo k temu zavezuje 
Avstrijska državna pogodba iz leta 1955. Slovenci na avstrijskem 
Koroškem pa so v manj kot sto letih prešli iz večinskega prebivalstva 
na manjšino brez določenih pravic. Tu je naloga matične države, da 
zastavi svoj diplomatski vpliv in se ustrezno zavzame za pravice 
svojih sonarodnjakov.  

 
SLS O GOSPODARSKIH TEMAH 
 
SLS: AMBROZIJA GROZI, UKREPOV PA OD NIKODER 

 

V SLS smo resno zaskrbljeni zaradi neukrepanja Ministrstva za okolje in prostor RS, 
Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano RS ter Ministrstva za zdravje RS v 
zvezi z razširjenostjo in novim vnosom invazivnih tujerodnih rastlin na slovensko 
območje. Očitno se pristojni sploh ne zavedajo razsežnosti problema, ki ga lahko 
slovenskemu prebivalstvu in celotnemu sistemu javnega zdravstva povzročijo 
alergijske reakcije zaradi cvetnega prahu plevelov. Medtem ko v Švici vojska 
interventno koplje ambrozijo in ko župan Zagreba pošilja zapornike čistiti ambrozijo 
z javnih mestnih površin, pa se v Sloveniji navedena ministrstva niti ne znajo 
dogovoriti o tem, katero je pristojno, da na tem področju pripravi določene ukrepe. 

SLS opozarja, da v Slovenijo po več poteh prihajajo različne vsiljive in zdravju 
neprijazne rastline, denimo iz kmetijskega predela jugovzhodne Evrope ali z 
Madžarske, od koder se s transportom širi ambrozija. Ta je v evropski kmetijski 

obdelavi že zelo razširjena, čedalje bolj pa se širi tudi na slovensko območje. »Poleg gospodarske škode, 



ki jo lahko povzroči, smo v SLS še toliko bolj zaskrbljeni nad širjenjem morebitnih inhalacijskih alergij, ki 
jih povzroča ambrozija zaradi svojega alergogenega cvetnega prahu, ki že v nizkih koncentracijah sproži 
različne alergijske reakcije pri ljudeh,« pravi predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 

SLS sicer veseli, da Kmetijski inštitut Slovenije na nekaterih svojih poskusnih poljih izvaja raziskavo 
obnašanja plevelnih vrst, tako da bo mogoče izdelati oceno tveganja tujerodnih vrst in izoblikovati 
strategijo zatiranja, vendar pa SLS opozarja, da je treba določene ukrepe izvesti takoj, ne pa šele po 
zaključku raziskave, ki traja dve leti. Konec koncev se moramo zavedati, da je denimo pelinolistna 
ambrozija ponekod že uvrščena na karantenski seznam škodljivih organizmov, pri nas pa se kar prosto 
razrašča, saj ni nobene strategije njenega zatiranja. »V nekaterih vzhodnih predelih Slovenije ljudje že 
močno čutijo posledice prisotnosti te rastline v okolju in v SLS iskreno upamo, da bodo pristojni ukrepali, 
preden bo ambrozija pognala korenine še pred kakšnim ministrstvom,« še pravi predsednik SLS mag. 
Radovan Žerjav. 

V želji, da bi se problematika rešila čim prej, bo mag. Radovan Žerjav pripravil predlog ukrepov, ki jih bo v 
teh dneh poslal tudi na pristojna ministrstva oziroma Vladi RS. 

 
POSLANEC IN PODPREDSEDNIK SLS FRANC BOGOVIČ: NA POBUDO SLS BO IZPELJANA JAVNA 
PREDSTAVITEV MNENJ O UREDITVI ZEMLJIŠKE POLITIKE NA PODROČJU KMETIJSKIH IN GOZDNIH 
ZEMLJIŠČ 
 

 

Odbor Državnega zbora RS za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano je v sredo, 
7. oktobra 2009, na svoji 10. redni seji med drugim sprejel pobudo 
poslanca in podpredsednika SLS Franca Bogoviča, da v začetku novembra 
pripravi javno predstavitev mnenj o bodoči ureditvi zemljiške politike na 
področju kmetijstva in gozdarstva. Franc Bogovič, sicer tudi predsedujoči 
odboru, je ob tem povedal: »Pozdravljam odločitev odbora, da podpre mojo 
pobudo za javno razpravo o tej pomembni tematiki. Tu gre za dva zakona, in 
sicer za zakon o skladu kmetijskih zemljišč in zakon o kmetijskih zemljiščih, 
in glede na perečo problematiko pričakujemo široko javno razpravo.« 

Ob tem je izpostavil, da je po prepričanju SLS treba kmetijska zemljišča 
varovati pred pozidavami in drugimi posegi v prostor, ter ohranjati in 
povečevati njihovo vrednost. »V SLS dajemo izreden pomen tudi ohranjanju 
obdelanosti v hribovitih in ostalih težje dostopnih ali manj primernih 
območjih za pridelavo,« še pravo poslanec SLS Bogovič in poudarja, da so 
takšna območja najbolj izpostavljena zaraščanju na eni strani, na drugi pa 
so prepoznaven element slovenske države, h kateremu morajo biti 
podrejeni ukrepi kmetijske politike. 

Ker je tudi minister za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano dr. Milan 
Pogačnik ob nastopu svojega mandata napovedal, da bo ureditev tega 
področja ena prednostnih nalog njegovega mandata, v SLS po zaključku 
javne razprave pričakujemo tudi hitro rešitev najbolj perečih vprašanj te 
problematike. »V okviru javne razprave pa pričakujemo celostno obravnavo 
vseh vidikov ter problemov, ki se že dalj časa pojavljajo na tem področju in 
pričakujemo vključitev strokovne in druge zainteresirane javnosti v razpravo. 
Kajti v sodelovanju z vsemi in upoštevanjem tako konstruktivnih kritik kot 
drugih opozoril, lahko pridemo do rešitev, ki bodo še boljše« je dejal 
poslanec SLS Franc Bogovič. 

 
SLS: NAMESTO DRŽAVNEGA SEKRETARJA NAJ POMURJE DOBI MINISTRA! 
 

Ob robu vladne potrditve predloga zakona o razvojni podpori pomurski regiji v obdobju 2010 - 2015 in 
današnji napovedi predsednika Vlade RS Boruta Pahorja, da bo vlada obiskala Pomurje, Muro in partnerje 
ter novo vodstvo, ter vse glasnejših govoricah o skorajšnjem odhodu mag. Zlate Ploštajner s položaja 
ministrice za lokalno samoupravo in regionalni razvoj, želi SLS spomniti na predvolilno obljubo sedanjega 
premiera Boruta Pahorja, da bo Pomurje v aktualni Vladi RS imelo svojega predstavnika v ministrskem 
zboru. To se ob sestavi sedanje Vlade RS žal ni zgodilo, zato pa SLS opozarja, da bo ob verjetni 
rekonstrukciji Vlade RS vsak hip priložnost, da premier to obljubo izpolni. Tako SLS pričakuje, da bo bosta 
tako premier kot koalicija dobro pregledala svoje vrste iz pomurske regije in bo domnevno kmalu prosti 
položaj ministra za lokalno samoupravo in regionalni razvoj  pripadel Pomurcu oz. Pomurki. 



Z imenovanjem ministra ali ministrice, ki prihaja iz Pomurja, bi Vlada RS pokazala, kako resno misli s 
pomočjo pri razvoju najmanj razvite slovenske regije, iz katere pa kljub temu prihajajo visoko izobraženi in 
sposobni kadri. 

 
SLS: ZA DETAJKUNIZACIJO SLOVENIJE JE POTREBNA DETAJKUNIZACIJA BANK IN NOV KONCEPT 
DELOVANJA NAJVEČJIH SLOVENSKIH BANK 
 

Za 19. oktobra je predvidena seja  nadzornega odbora NLB, na kateri naj bi imenovali člane nove uprave, 
ki bi skupaj z že imenovanim predsednikom uprave Božo Jašovičem vodili največjo slovensko banko. 
Glede na to, da so se v času od odločitve Vlade RS za zamenjavo uprave zaradi podaljševanja tako 
imenovanih tajkunskih posojil izvajali različni pritiski in lobiranje s ciljem, da se vsaj na ravni članov 
uprave ali nižjih ravneh ohrani ljudi, ki so odgovorni za preteklo bančno politiko, v SLS ocenjujemo, da bi 
še pred sejo nadzornega odbora NLB o tej problematiki moral razpravljati Državni zbor RS ali pa vsaj 
odbor DZ RS, pristojen za finance. Cilj predlagane razprave v DZ RS je, da se novemu vodstvu banke 
omogoči, da bo začelo delovati na novih temeljih, brez bremen preteklosti in brez bremen preteklega 
načina poslovanja. 

Po neuradnih informacijah prav nekatere stranke in posamezniki, ki so se najbolj javno izpostavljali v 
borbi proti tajkunom, skušajo z delovanjem iz ozadja doseči, da novi predsednik uprave NLB ne bi imel 
prostih rok za nov začetek, ampak bi ob njem ostali v najožjem vodstvu tudi posamezniki, ki so 
najodgovornejši za preteklo, tajkunom prijazno, bančno politiko. Že na prvi pogled je mogoče ugotoviti, da 
je pretekla politika vodstva NLB odločilno pripomogla h krepitvi tako imenovanih tajkunov, saj je banka 
namesto prednostnega kreditiranja gospodarstva, obrti in podjetništva pomemben del svojih razpoložljivih 
potencialov namenjala kreditiranju tako imenovane lastniške konsolidacije, katere rezultat je bilo 
ustvarjanje tajkunov z vsemi negativnimi posledicami, ki smo jim priča. 

V SLS smo zaskrbljeni zaradi utemeljenega suma, da do imenovanja ostalih članov uprave doslej ni prišlo 
zaradi prej omenjenih pritiskov na nadzornike in še posebno novega predsednika uprave. Zato smo v SLS 
prepričani, da s ciljem vzpostavitve novega načina delovanja nove uprave še pred dokončnim 
imenovanjem ostalih članov uprave NLB Državni zbor RS opravi predlagano razpravo. V nasprotnem 
primeru se lahko zgodi, da si bo nekaj posameznikov prizadevalo za nujne spremembe, ostali pa bodo 
delovali v smeri tiste kontinuitete, ki je prav s pomočjo takega delovanja bank iz Slovenije naredila 
tajkunsko državo. Brez detajkunizacije bank ne more biti uspešna detajkunizacija Slovenije. Z drugimi 
besedami – SLS pričakuje, da se generalno zamenja vse ljudi v upravi NLB. 

 
SLS: ZAKON ZA RAZVOJNO POMOČ POMURJU NAJ BO DEJANSKO IN CELOVITO RAZVOJNO NARAVNAN 
 

 

SLS pozdravlja, da je Vlada RS na včerajšnji, četrtkovi seji obravnavala 
predlog zakona za razvojno pomoč Pomurju za obdobje 2010 – 2015. 
SLS upa, da predlog zakona vsebuje vse temeljne strateške vidike, ki bi 
Pomurju resnično zagotovili trdne temelje za možnost razvojnega 
potenciala in bolj optimistično prihodnost regije. 

»SLS bo predlog zakona za razvojno pomoč v Pomurju, v kolikor bo 
dober, zagotovo podprla, saj so ukrepi za blažitev socialne stiske v 
Pomurju nujni,« pravi predsednik SLS mag. Radovan Žerjav in hkrati 
napoveduje, da v kolikor zakonski predlog ne bo vseboval jasnih 
kontrolnih mehanizmov o porabi sredstev, bo SLS sama predlagala 
ustrezne amandmaje, s katerimi bo omogočena natančna in pregledna 
poraba sredstev ter tudi druge morebitna potrebna vsebinska dopolnila. 
SLS ob tem še izraža pričakovanje, da bo predlog zakona vseboval čim 
več novih rešitev in ne bo le zbir raznovrstnih ukrepov in projektov, ki so v 
preteklosti že bili načrtovani ali predvideni. Predvsem pa SLS pričakuje, 
da Vlada RS ne bo uresničila razmišljanj, da v predlog zakona za razvojno 
pomoč Pomurju vključi ukrepe za infrastrukturo oskrbe s pitno vodo. 
Nerazumljivo se nam zdi, da je ta življenjsko pomemben projekt za 
Pomurje kljub temu, da je bil ves čas to ključen projekt v vseh 
proračunih, preprosto izginili iz predlogov v zadnjih proračunih za 2010. 
To je projekt, ki je življenjsko pomemben za to pokrajino, vendar je 
nekorektno, da se s tem projektom zamegljuje zakon, ki ima popolnoma 
drug namen. Ti dve zadevi je treba ločiti, saj sta namensko popolnoma 
različni.« 



Ob tem SLS upa, da se bo Vlada RS v predlogu zakona izognila rešitvam, 
kot so odpiranje raznih projektnih pisarn za domnevne projektne ekipe 
svetovalcev za razvoj Pomurja. Po prepričanju SLS bi takšne rešitve 
pomenile le nepotreben strošek države ob dejstvu, da v Pomurju že 
obstaja pristojna pisarna za takšen namen – to je Regionalna razvojna 
agencija Mura (RRA Mura), ki je tudi edina pristojna za prihodnje 
izvajanje in koordiniranje regionalnega razvoja v praksi. V kolikor pa 
Vlada RS ocenjuje, da RRA Mura tega ni sposobna, naj poskrbi za 
zamenjavo kadrov ali pa naj jo ukine, če ima namen ustanavljati druge 
za ta namen projektne pisarne. Kajti podvajanje pisarn in organizacij za 
isti namen je po prepričanju SLS neracionalno trošenje 
davkoplačevalskega denarja, ki bi ga najprej morala Vlada RS nameniti 
neposredno tistim podjetjem in ljudem, ki to pomoč danes najbolj 
potrebujejo. 

 
PREDSEDNIK SLS MAG. RADOVAN ŽERJAV: IZ PREDLOGOV PRORAČUNOV VEJE NEODGOVORNOST, 
RAZSIPNIŠTVO IN BREZBRIŽNOST 
 

Slovenska ljudska stranka je razočarana in ogorčena nad neodgovornostjo vlade in vladne koalicije v zvezi 
s Predlogi proračunov za leti 2010 in 2011. »V časih, ko si vsi zatiskamo pasove, ko zaradi povečanja 
tveganja za izgubo zaposlitve in posledično dohodkov gospodinjstva trošijo manj, ko je padec BDP 7,3 
odstoten in brezposelnost v primerjavi z lansko višja za 45 odstotkov, ko je izvoz nižji za 18 odstotkov ter 
je napovedovanje kazalnikov za leto 2010 popoln hazard, se javna poraba na postavki Izdatki za blago in 
storitve povečuje,« opozarja predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. Ta postavka, ki je vredna okoli 900 
milijonov evrov, se povečuje za več kot 5 odstotkov, namesto, da bi jo rigorozno znižali in s tem uresničili 
napovedano varčevanje.  

Za SLS je to popolnoma nesprejemljivo in žaljivo do državljank in državljanov Republike Slovenije. SLS 
ugotavlja, da JAVNA uprava z ministri in predsednikom vlade na čelu očitno še vedno živi v popolnoma 
nerealnem svetu, odrezana od resničnih ljudi in dogodkov. 

Javna uprava mora po mnenju SLS deliti usodo slovenskega gospodarstva in slovenske družbe kot celote. 
Če predsednik Vlade RS Borut Pahor pavšalno ocenjuje, da je BDP padel za 10 odstotkov, bi se za takšen 
odstotek moral znižati "standard" javne uprave! »Zato v SLS ponovno napovedujemo "mega" amandma, s 
katerimi bomo predlagali znižanje neracionalno visokih izdatkov za blago in storitve pod raven letošnje 
realizacije, saj je bilo že letos potrošeno preveč. S tem želimo doseči, da politika in javna uprava pokaže 
spoštovanje do tistih, ki si to v teh težkih časih zaslužijo, do državljank in državljanov Republike Slovenije, 
še pravi predsednik SLS mag. Radovan Žerjav. 

 
POSLANSKE POBUDE IN VPRAŠANJA SLS  
 
PISNO POSLANSKO VPRAŠANJE VODJE PS SLS JAKOBA PRESEČNIKA GLEDE ZUNANJIH SODELAVCEV 
KABINETA PREDSEDNIKA VLADE RS IN MZZ 
 
VSEBINA PISNEGA POSLANSKEGA VPRAŠANJA 

Vlado RS in Ministrstvo za zunanje zadeve RS sprašujem naslednje: 
1. S katerimi zunanjimi sodelavci in svetovalci imata Kabinet predsednika Vlade RS in 

Ministrstvo za zunanje zadeve RS sklenjene pogodbe za pravno svetovanje? 
2. S katerimi zunanjimi sodelavci in svetovalci imata Kabinet predsednika Vlade RS in 

Ministrstvo za zunanje zadeve RS sklenjene pogodbe za svetovanje pri komuniciranju? 
3. S katerimi zunanjimi sodelavci in svetovalci imata Kabinet predsednika Vlade RS in 

Ministrstvo za zunanje zadeve RS sklenjene pogodbe za pravno svetovanje pri zadevah, 
povezanih z mejnim vprašanjem z Republiko Hrvaško? 

4. S katerimi zunanjimi sodelavci in svetovalci imata Kabinet predsednika Vlade RS in 
Ministrstvo za zunanje zadeve RS sklenjene pogodbe za svetovanje pri komuniciranju, 
povezanem z mejnim vprašanjem z Republiko Hrvaško? 



 
POSLANSKA POBUDA VLADI RS, MINISTRSTVU ZA OKOLJE IN PROSTOR, MINISTRSTVU ZA KMETIJSTVO, 
GOZDARSTVO IN PREHRANO IN MINISTRSTVU ZA ZDRAVJE 
 
Spoštovani! 
 
V Poslanski skupini Slovenske ljudske stranke smo resno zaskrbljeni zaradi neukrepanja Ministrstva za 
okolje in prostor RS, Ministrstva za kmetijstvo, gozdarstvo in prehrano RS in Ministrstva za zdravje RS v 
zvezi z razširjenostjo in novim vnosom invazivnih tujerodnih rastlin na slovensko območje. Skrbi nas 
dejstvo, da se pristojni organi sploh ne zavedajo razsežnosti problema, ki ga lahko slovenskemu 
prebivalstvu in celotnemu javnozdravstvenemu sistemu povzročijo alergijske reakcije zaradi cvetnega 
prahu plevelov. 
Kot smo že javno napovedali, Vam pošiljamo predlog ukrepov, s katerimi bi zajezili razširjanje in novi vnos 
invazivnih tujerodnih rastlin oziroma v tem primeru ambrozije na slovensko območje. 

1. KAJ JE AMBROZIJA 

Pelinolistna ambrozija ali pelinolistna žvrklja (Ambrosia artemisifolia L.), je ena najbolj alergenih rastlin. 
Domovina te enoletne rastline je severna Amerika. Po Evropi se je začela širiti šele v začetku 19. stoletja. 
Danes je ambrozija najbolj razširjena v vzhodni Evropi, pojavlja pa se tudi v zahodni Evropi. V Evropi 
poznamo vsaj 20 vrst ambrozije, pri čemer je najbolj razširjena pelinolistna ali kratka ambrozija. 

Ambrozija cveti od konca julija do konca septembra, odvisno od vremenskih razmer. Vlogo opraševalca 
opravlja veter. Ena rastlina proizvede več kot 60.000 semen ter nekaj milijonov, po nekaterih podatkih pa 
tudi do nekaj milijard, pelodnih zrn. Količina pelodnih zrn je odvisna od vremenskih razmer v 
posameznem letu, v suhih letih jih je več in obratno. Pelodna zrna lahko s pomočjo vetra prepotujejo 
razdalje tudi nad 100 km. Največja koncentracija pelodnih zrn je v krogu 1 km okrog rastline. Seme 
ambrozije ostane kaljivo v tleh tudi več kot 30 let. Hitrost širjenja rastline je med 6 in 20 km na leto. 

Ambrozija je predvsem plevel zapuščenih, neobdelanih površin. Največ je najdemo ob cestah, železniških 
progah, ob bregovih rek in potokov, na zapuščenih njivah itd. V zadnjem času se pojavlja tudi pri nas v 
Sloveniji kot plevel v okopavinah (sladkorna pesa, krompir, koruza). Največje potencialno žarišče 
ambrozije so zapuščene njive in travniki. Tako ni nič presenetljivega, da so v Evropi največja žarišča 
ambrozije v vzhodni Evropi, kjer je zaradi opuščanja kmetijske pridelave (Madžarska) ter vojn (Hrvaška, 
Bosna in Hercegovina) veliko zapuščenih polj, kjer se ambrozija nenadzorovano razmnožuje. 

Pelod ambrozije je eden najmočnejših znanih alergenov. Osebe, občutljive na cvetni prah ambrozije, 
velikokrat obolevajo za alergijskim rinitisom in astmo. Prag, ki izzove reakcijo, je zelo nizek, in je v 
nekaterih primerih tudi pri manj kot 20 pelodnih zrnih/m3 zraka.  

V povprečju pa se prve reakcije pojavijo, ko je v kubičnem metru zraka vsaj 200 ali več pelodnih zrn 
ambrozije. 

Glede na to, da je ambrozija ena najbolj alergenih rastlin in hkrati trdovraten plevel na obdelanih 
površinah, bi bilo rastline nujno sistematično uničevati. Za uspešen boj je treba uničiti rastline pred 
cvetenjem. Na vrtovih jih uničujemo z ruvanjem, na neobdelanih površinah s košnjo, na obdelanih 
površinah pa z uporabo ustreznih herbicidov. 

2. REŠEVANJE PROBLEMATIKE V TUJINI 
Uničevanje ambrozije je zakonsko urejeno na Madžarskem, Hrvaškem, v Švici, Italiji in Kanadi. Zakonsko 
podlago pripravlja tudi Avstrija. 

Na Madžarskem so se začele kampanje boja proti ambroziji že pred nekaj leti. Organizirali so celo 
tekmovanje za otroke, kjer je tisti, ki je nabral največ ambrozije, dobil posebno nagrado. Natisnili in 
razdelili so na tisoče zgibank in slik z ambrozijo. 

Na Hrvaškem izvajajo vsako leto različne projekte uničevanja ambrozije v več mestih (Zagreb, Osijek in 
Varaždin), kjer s pomočjo letakov in drugih aktivnosti opozarjajo ljudi na problem ambrozije. Določena 
mesta sprejmejo tudi posebne plane aktivnosti (za zatiranje plevelov s poudarkom na ambroziji), v katerih 
podrobneje določijo roke za izvajanje posameznih aktivnosti; pripravijo celostno medijsko kampanjo; 
organizirajo posebno telefonsko številko, na katero lahko občani javljajo, kje so zasledili površine 
zaraščene z ambrozijo in podobno. 

V Kanadi obstaja zakonska obveza za uničevanje ambrozije na vrtovih. Izvajanje zakona nadzirajo tudi 
poštarji, ki javljajo policiji, kdo ne izvaja uredbe. Kazni za neupoštevanje te uredbe lahko znašajo tudi več 
kot 1.000 kanadskih dolarjev. 

V EU se še pogovarjajo o sprejemu posebne zakonodaje za področje tujerodnih invazivnih vrst, kamor sodi 
tudi ambrozija. 



3. (NE)REŠEVANJE PROBLEMATIKE V SLOVENIJI 
o Nimamo strokovnega podatka o razširjenosti ambrozije v Sloveniji, saj prijavljene 

raziskave na to temo niso bile odobrene. 

o Poslansko vprašanje - seja Državnega zbora RS z dne 2. 3. 2009: 

- izvleček iz odgovora MKGP: 

"Dogovorili smo se tudi, da bi ta medresorska delovna skupina, sestavljena iz predstavnikov MOP-a, 
MKGP-ja in tudi Ministrstva za zdravje, tako kot ste predlagali, pričela z delom 31. 3. 2009 in da bi te 
strokovne podlage za izvajanje ukrepov za preprečevanje širjenja, v tem primeru pelinolistne ambrozije, 
pripravili nekako do 30. 6. 2009." 

- izvleček iz odgovora MOP: 
"Naj povem, da v zvezi s tem ustanavljamo posebno medresorsko komisijo, kjer bosta sodelovala poleg 
Ministrstva za okolje tudi Ministrstvo za kmetijstvo in Ministrstvo za zdravje.  

Moram reči, da tukaj ni kakšne posebne strategije ne v okviru EU, in ne tukaj pri nas; da se je v okviru EU 
začela razprava o tem; da tudi načrtujemo, da bi v okviru te medresorske skupine tudi izdelali slovensko 
strategijo za reševanje te problematike. Ne gre pa samo za ambrozijo, ampak gre tudi za druge invazivne 
tujerodne vrste, ki se širijo ne samo v Sloveniji, ampak tudi po Evropi in povzročajo težave, razne alergije, 
da ne govorim še o drugih škodah za zdravje ljudi." 

o Zadnjih nekaj let se na FURS-u vrstijo novinarska in poslanska vprašanja glede ukrepov 
države na to temo.  

4. PREDLOGI ZA REŠITEV 
Menimo, da se problematika lahko reši le ob sodelovanju MOP in MKGP ter posredno tudi MZ, saj urejanje 
področja tujerodnih invazivnih vrst pokriva MOP. Do danes smo slišali le obljube o strategiji za 
preprečevanje in zatiranje invazivnih rastlinskih vrst, konkretnih predpisov pa še kar ni. Ničesar ni 
znanega tudi o medresorski delovni skupini in o strokovnih podlagah, ki naj bi bile pripravljene do 30. 6. 
2009.  

Zato v Poslanski skupini SLS predlagamo, da pristojno ministrstvo pripravi in nato Vlada RS sprejme 
Uredbo, ki bo določala ukrepe za zatiranje ambrozije; zavezance za izvajanje ukrepov; in kazni oz. globe za 
neizvajanje oziroma nespoštovanje Uredbe. 

Predlagamo, da se v  Uredbi predpiše, da so zavezanci za izvajanje ukrepov zatiranja ambrozije: 

 lastniki in uporabniki obdelanih in neobdelanih kmetijskih zemljišč, gozdov in lovišč;  

 odgovorni za upravljanje z vodotoki in kanali;  

 odgovorni za upravljanje in vzdrževanje površin ob javnih prometnicah in železniških progah;  

 odgovorni za upravljanje s parkovnimi in drugimi javnimi zelenimi površinami.  

Po presoji Vlade RS oziroma strokovnih služb se seveda lahko ta seznam razširi. 

Ukrepi naj se nanašajo na to, da morajo vsi zavezanci s svojih površin oziroma površin, za vzdrževanje 
katerih so pristojni (odgovorni), tekom vegetacijske dobe tekočega leta redno in večkrat odstranjevati in 
zatirati ambrozijo z raznimi agrotehničnimi (kolobarjenje, primerna obdelava tal, pravočasna setev ... ), 
mehanskimi (okopavanje, pletje, ruvanje, košnja ... ) in kemijskimi (dovoljeni herbicidi ... ) ukrepi, ki jih 
določi stroka. 

Potrebno je tudi določiti, kdo naj nosi stroške za izvajanje ukrepov. 

Kazni za neizvajanje Uredbe naj bodo denarne in predpisane posebej za pravne in fizične osebe in za 
odgovorno osebo pravne osebe. Predlagamo, da je višina denarnih kazni skladna z namenom, da se čim 
več zaveznikov čim prej loti izvajanja Uredbe. 

Zakonska podlaga za izdajo predlagane Uredbe se nahaja v Zakonu o zdravstvenem varstvu rastlin 
(Uradni list RS, št. 62/2007): 12. a člen, 72. a člen, 73. člen. V tem zakonu so tudi kazenske določbe, ki bi 
se seveda lahko razširile. 

 
12.a člen ZZVR 

 
(posebno nadzorovano območje množičnega izbruha) 

Ne glede na določbe prejšnjega člena se za posebno nadzorovano območje šteje tudi območje, na 
katerem se ugotovi množični izbruh škodljivih organizmov.  

Če se na ozemlju Republike Slovenije pojavi množični izbruh škodljivih organizmov, morajo izvajalci 
zdravstvenega varstva rastlin o tem na predpisan način obvestiti Upravo.  



Na ozemlju iz prvega odstavka tega člena pristojni inšpektor oziroma druga uradna oseba po tem zakonu 
odvzame uradni vzorec in ga pošlje v laboratorij, ki opravlja diagnostične preiskave. Ta določi vrsto 
škodljivega organizma.  

Na podlagi laboratorijskega izvida v skladu s 6. točko 76. člena tega zakona Uprava naredi oceno 
tveganja. Če se na podlagi ocene tveganja ugotovi, da je treba uvesti ukrepe za nadzor nad škodljivimi 
organizmi, Uprava predlaga ministru ukrepe za preprečevanje širjenja in zatiranje škodljivih organizmov. 

Vlada na predlog ministra določi meje posebno nadzorovanega območja, ukrepe za preprečevanje širjenja 
in zatiranje škodljivih organizmov, stroške izvedbe predpisanih ukrepov ter potrdi program izvedbe 
ukrepov za preprečevanje širjenja in zatiranje škodljivih organizmov. 

Ocena tveganja in program ukrepov iz prejšnjega odstavka se upoštevata kot strokovna podlaga v vseh 
nadaljnjih postopkih ocene škode zaradi rastlinskih škodljivih organizmov v kmetijstvu. 

 
72.a člen ZZVR 
 
(Vlada) 
Vlada Republike Slovenije lahko v primeru množičnega izbruha rastlinskih škodljivih organizmov iz 12.a 
člena tega zakona naloži posebne naloge in izvedbo ukrepov izvajalcem javnih pooblastil zdravstvenega 
varstva rastlin, javni službi zdravstvenega varstva rastlin in drugim izvajalcem zdravstvenega varstva 
rastlin zaradi izvedbe predpisanih ukrepov na posebno nadzorovanem območju. 
Vlada Republike Slovenije lahko za preprečevanje širjenja in zatiranje škodljivih organizmov v primerih iz 
prejšnjega odstavka, če gre za naravne ali druge nesreče, odredi tudi obvezno sodelovanje Civilne zaščite, 
gasilcev in drugih sil za zaščito, reševanje in pomoč, policije ter drugih pristojnih institucij v državi. 
 
73. člen 
(ukrepi ministra) 
 
Minister za izvajanje tega zakona lahko odredi naslednje ukrepe; 
- na določenem območju odredi prepoved gojenja posameznih vrst, sort ali klonov rastlin; 
- omeji ali prepove trgovanje s posameznimi vrstami rastlin; 
- odredi obvezno sodelovanje imetnikov pri zatiranju škodljivih organizmov ter uporabo njihove opreme za 
ta namen; 
- odreja vse druge ukrepe, potrebne za izvajanje tega zakona. 
 
V upanju, da boste našo pobudo vzeli resno in čim prej pripravili predlagane ukrepe, vas lepo pozdravljam, 
 
mag. Radovan Žerjav, poslanec SLS 

 
O DOGAJANJU NA NIVOJU OBČINSKIH IN MESTNIH 
ODBOROV TER ZVEZ SLS 
 
NOVA GENERACIJA SLS ŠMARTNO OB PAKI JE V SOBOTO, 3. OKTOBRA 2009, PRIPRAVILA 
TRADICIONALEN TURNIR V MALEM NOGOMETU NA IGRIŠČU Z UMETNO TRAVO 
 



Za usnjeno malonogometno žogo so se podili tudi 
simpatizerji NG SLS in s turnirjem, ki je bil letos tretji 
po vrsti, smo z mislimi že usmerjeni na lokalne volitve 
2010. V sklopu športnih priprav, in s tem pridobivanja 
športne in politične kondicije, načrtujemo še turnir v 
košarki, ki bo v začetku novembra.  
Turnir za Pokal Nove generacije SLS Šmartno ob Paki 
je bil lepa priložnost, da smo znova okrepili 
novogeneracijske vezi, ostajamo pa zvesti misli, da je 
v slogi in zdravem duhu skrita največja moč. 

 
V NOVI GENERACIJI SLS SMO ZADOVOLJNI, DA JE NAŠA POBUDA O CENEJŠIH DELOVNIH ZVEZKIH PADLA 
NA PLODNA TLA! 

 
V Novi generaciji, podmladku SLS, izražamo zadovoljstvo, da je naš 
nedavni poziv k znižanju cen delovnih zvezkov vodil k iskanju rešitev. V 
NG SLS smo avgusta, pred začetkom šolskega leta, opozorili, da so 
cene delovnih zvezkov poletele v nebo in predlagali Vladi RS oz. 
pristojnemu ministrstvu, da s svojimi vzvodi poskrbi za znižanje stroškov 
osnovnošolskega šolanja.  Na 9. redni seji Državnega zbora RS 21. 
septembra 2009 smo s pomočjo poslanca SLS Gvida Kresa pripravili 
tudi vprašanje za ministra za šolstvo in šport Igorja Lukšiča o slabi 
preglednosti in zmedi, ki nastaja pri opremljanju otrok z učnim 
gradivom. Minister Lukšič je priznal, da zadeva ni urejena in da to tudi 
občuti na lastni koži kot oče štirih šoloobveznih otrok ter da se je 
osebno angažiral za izboljšanje stanja. Minister se je strinjal s 

predlogom, da se zmanjša število učbenikov za en predmet v enem razredu ter da se racionalizira celotno 
področje. Z današnjo napovedjo ministrstva za šolstvo in šport, da načrtuje določene ukrepe glede 
vprašanja stroškov, ki jih za starše šolajočih otrok predstavlja nakup delovnih zvezkov, nas izredno veseli, 
da smo dosegli določen premik na mladinski tematiki v časih, ko je vsak prihranjen evro pomemben. 
Čeprav obžalujemo, da se odziv ni zgodil še pred začetkom šolskega leta pa vnaprej izražamo upanje za 
politiko konsenza vseh političnih opcij pri temah, ki so ključne za vse državljane. 
V Novi generaciji SLS smo izračunali, da lahko cena kompleta delovnih zvezkov za višje razrede osnovnih 
šol doseže tudi do 200 evrov. Ker tu še nikakor niso prištete še ostale šolske potrebščine, je jasno, da 
začetek šolskega leta za marsikatero družino predstavlja hudo finančno obremenitev.  
Kot smo tudi omenili v poslanskem vprašanju, je trenutno stanje na trgu učbenikov in delovnih zvezkov 
kaotično. Poleg tega, da vsaka šolo izbira iz širokega seznama učnih gradiv, se osnovnošolci kljub istemu 
učnemu načrtu učijo iz različnih učbenikov in delovnih zvezkov. Zavedamo se, da je liberalizacija trga 
učnih pripomočkov in upoštevanje tržnega gospodarstva bila nujno potrebna. Vendar se sprašujemo, ali 
se niso zadeve na tem področju pomaknile v druge skrajnosti, ki niso več optimalne za naše razmere. 
Zaradi specifičnosti slovenskega prostora bi lahko, če bi prišlo do poenotenja, z javnimi razpisi dosegli 
večje naklade in nižje cene hkrati pa obdržali načela tržnega gospodarstva. Sicer podpiramo svobodo 
izbire, vendar ne v obsegu, ki ne omogoča optimalnih cen, temveč jih zaradi nizkih naklad celo povečuje. 
Ob tem v Novi generaciji SLS opozarjamo, da je ob večji liberalizaciji trga prišlo tudi do večjega števila 
založnikov, tem pa je še kako v interesu nered in  pomanjkljiv nadzor na tem področju. Nekateri učbeniki 
in delovni zvezki se umaknejo iz uporabe tudi po le dveh ali treh letih. To posledično zelo prizadene 
učbeniške sklade, ki si tako ne povrnejo niti vložka. Skladi so danes posredno plačani iz državnega 
proračuna, država pa na ta način oškoduje sama sebe. In vendar se moramo zavedati, da so učbeniški 
skladi eden najpomembnejših socialnih ukrepov za zagotavljanje brezplačnega šolstva. 
 
SEJA OO SLS RIBNICA, SREDA, 7. OKTOBER 2009 
 
Člani Občinskega odbora SLS Ribnica so se sredi preteklega tedna zbrali na seji, kjer so med drugimi 
obravnavali aktualno problematiko v občini. Na dnevni red srečanja so uvrstili tudi točko priprave na sejo 
občinskega sveta in priprave na prihajajoče lokalne volitve 2010. 
 



PREDSEDNIK SLS MAG RADOVAN ŽERJAV: DRŽAVA NAJ POSKUSI POMAGATI MALEMU GOSPODARSTVU 
TUDI PREKO LOKALNIH RAVNI 
 
V četrtek, 8. oktobra 2009, je v Veržeju potekalo že 9. srečanje vodstva SLS s predstavniki Občinskih in 
Regijskih odborov SLS v Prlekiji in Slovenskih Goricah. S predstavniki Mestnih in Občinskih odborov SLS 
so se pogovorili o aktualnem dogajanju ter o gospodarski in socialni situaciji v pokrajinah. Predsednik SLS 
mag. Radovan Žerjav je ob robu srečanja poudaril, da so te pokrajine zaradi gospodarske krize občutno 
bolj prizadete, kot je mogoče videti iz Ljubljane. »Veseli me, da je le prišlo do sestanka delodajalskih 
organizacij z vladnimi predstavniki, kjer so končno prišli do zaključkov, da je večina trenutnih protikriznih 
ukrepov neučinkovitih in da so določene dopolnitve nujne. Seveda pozdravljam vsak predlog, ki zajema 
ukrepe za neposredno pomoč gospodarstvu, žal pa se bojim, da država s tako poznimi ukrepi samo gasi 
posamezne požare, namesto da bi jih preprečevala,« je močno zaskrbljen predsednik SLS mag. Radovan 
Žerjav. 
»Nujna je spodbuditev sektorja malega in srednjega gospodarstva, ki je nosilec ekonomije, a na nek način 
prepuščeno samemu sebi, saj ga stimulacije ne dosežejo. Država naj poskusi sredstva za 
investicije usmeriti preko lokalnih ravni, s katerih je mogoč veliko boljši in natančnejši nadzor.« 
Predsednik SLS mag. Radovan Žerjav je ob robu srečanja z Regionalnimi in Občinskimi odbori SLS 
Prlekije in Slovenskih Goric še povedal, da če bo hotela Vlada RS držati obljubo, da ne bo zviševala 
davčnih obveznost, bo slej ko prej morala krepko zarezati v stroške javnega sektorja, na kar sam opozarja 
že od začetka krize. Trenutni rekordni proračunski primanjkljaj namreč ne bo dopuščal dodatnih 
interventnih proračunskih odhodkov, proračun za prihodnje leto pa je naravnan izjemno optimistično in se 
navezuje na hitro okrevanje gospodarstva, za kar pa nimamo nobenega zagotovila. »Bojim se, da bo v 
prihodnosti ohranjanje socialnega miru v javnem sektorju posledično povzročilo nepopravljivo škodo 
marsikateremu ključnemu slovenskemu podjetju,« meni predsednik SLS mag. Radovan Žerjav in zaključi: 
»Trenutno še ni čas za pogajanja o plačah, kot to narekujejo sindikati, temveč je prednostna naloga čim 
večja ohranitev delovnih mest in ustvarjanje novih.« 
 

SLS O NAJ SLOVENKI TEDNA 
 
TINA PETELIN, NAJLEPŠA SLOVENKA 

 
Za laskavi naziv Miss Slovenije se je tokrat potegovalo 10 deklet, ki jih je novi 
organizator in lastnik licence Damir Osredečki izbiral in izbral iz preteklih 
lepotnih izborov. Za najlepšo med najlepšimi je bila – kot nova miss Slovenije 
2009 – izbrana 23-letna Tina Petelin, ki prihaja iz Maribora.  
Rjavooka in rjavolasa Mariborčanka Tina Petelin, ki je med bolj iskanimi 
fotomodeli pri nas, si je svoj modni kruh med drugim služila tudi v prestolnici 
mode, v Milanu, kjer so bili nad njeno lepoto navdušeni. Njen delovni 
'portfolijo' vsebuje številne naslovnice, referenčen je tudi njen katalog za 
priznano italijansko znamko, delala pa je celo prezentacije za številna 
zveneča imena v svetu mode.  

Ambiciozna študentka, ki obožuje smučanje, saj je učiteljica smučanja že osem let, je po razglasitvi 
dejala, da so jo organizatorji k sodelovanju povabili po telefonu ter da je vse skupaj potekalo zelo 
korektno. Nova misica še dodaja, da se tudi brez krone dobro počuti ter da bo Slovenijo na svetovnem 
izboru poskušala predstaviti v najlepši luči. Tina Petelin bo 6. novembra odpotovala v London, nato pa še 
na svetovni izbor, ki bo potekal 12. decembra v Johannesburgu. 
 
 
 


	SLS O NOTRANJE- IN ZUNANJEPOLITIČNIH TEMAH
	SLS: NA REFERENDUMU NAJ BO TUDI VPRAŠANJE: ALI STE ZA TO, DA SLOVENIJA PODPRE VSTOP HRVAŠKE V EU POD POGOJEM, DA SE HRVAŠKA UMAKNE S SLOVENSKEGA OZEMLJA IN MORJA, IN DA SLOVENIJA OHRANI TERITORIALNI STIK Z ODPRTIM MORJEM?
	MNENJE PS SLS GLEDE PREDLOGA SKLEPA O ZAHTEVI DRŽAVNEGA ZBORA RS NA 14. IZREDNI SEJI DZ RS
	POSLANEC SLS GVIDO KRES: POKLIC POLICISTA NAJ OSTANE ZNOTRAJ SISTEMA PLAČ JAVNIH USLUŽBENCEV
	VODJA PS SLS JAKOB PRESEČNIK: »PRAVICE OTROKA VEDNO NA PRVO MESTO!«
	POSLANEC SLS FRANC PUKŠIČ: V TEJ KOALICIJI NE VELJA MOČ ARGUMENTA, AMPAK SAMO MOČ GLASOVALNEGA STROJA
	POSLANEC SLS JANEZ RIBIČ: POBUDA SLS ZA UREDITEV PODROČJA POGREBNE DEJAVNOSTI ZAVRNJENA, A KLJUB TEMU SPODBUDA ZA SPREMEMBE
	SLS: AMBROZIJA GROZI, UKREPOV PA OD NIKODER
	POSLANEC IN PODPREDSEDNIK SLS FRANC BOGOVIČ: NA POBUDO SLS BO IZPELJANA JAVNA PREDSTAVITEV MNENJ O UREDITVI ZEMLJIŠKE POLITIKE NA PODROČJU KMETIJSKIH IN GOZDNIH ZEMLJIŠČ
	SLS: NAMESTO DRŽAVNEGA SEKRETARJA NAJ POMURJE DOBI MINISTRA!
	SLS: ZAKON ZA RAZVOJNO POMOČ POMURJU NAJ BO DEJANSKO IN CELOVITO RAZVOJNO NARAVNAN
	PISNO POSLANSKO VPRAŠANJE VODJE PS SLS JAKOBA PRESEČNIKA GLEDE ZUNANJIH SODELAVCEV KABINETA PREDSEDNIKA VLADE RS IN MZZ
	PREDSEDNIK SLS MAG RADOVAN ŽERJAV: DRŽAVA NAJ POSKUSI POMAGATI MALEMU GOSPODARSTVU TUDI PREKO LOKALNIH RAVNI

